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Hegedüs Péter polgármester
Tisztelettel  köszöntök  mindenkit  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének
2019.  január  23-i  munkaterv  szerinti  ülésén.  Megállapítom,  hogy  a  Képviselő-testület
határozatképes. Először a napirendről kezdeményezek szavazást, miután Csonka-Kis Pál elnök úr
elmondta hozzászólását. 

Csonka-Kis Pál képviselő
Köszönöm  szépen.  A  tegnapi  nap  folyamán  az  Ügyrendi  és  Jogi  Bizottság  3  sürgősségi
előterjesztést  engedett  be:  1.  Előterjesztés  csarnokhasználat  tárgyában,  2.  Előterjesztés
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Balmazújvárosi  Football  Club kérelme tárgyában,  3.  Balmazújvárosi  Kézilabda Klub kérelme
tárgyában.

Hegedüs Péter polgármester
Köszönöm.  Rendkívül  rövid idő  volt  a  sürgősségi  előterjesztések  megtárgyalására,  mert  volt,
amelyik  munkaidő  után  érkezett.  Megvizsgáltuk  az  előterjesztéseket  és  egyetlen  sürgősségi
indítványnál  sem látunk okot arra, hogy a napirendhez hozzácsatoljuk.  Az eredeti  napirendről
kezdeményeznék szavazást. A napirendről vita nélkül fog dönteni a Képviselő-testület. Kérem a
Képviselő-testületet, hogy az eredeti napirendről szavazzon.

12 jelenlévő képviselő közül 12 képviselő vett részt a szavazásban, 4 képviselő igennel, 7
képviselő nemmel, 1 képviselő tartózkodással szavazott, így a Képviselő-testület nem fogadta el a

napirendet. 

Hegedüs Péter polgármester
Tehát a mai január 23-i Képviselő-testületi ülésnek nincsen napirendje. Én, mint polgármester
kezdeményezek  még  egyszer  szavazást  erről  a  napirendről.  Megadom a  szót  Koroknai  Imre
alpolgármester úrnak ügyrendi felszólalásra.

Koroknai Imre alpolgármester
Köszönöm  a  szót.  Nagyon  meglepetten  vagyok  itt  az  első  napirend  elfogadásánál.  Én  azt
gondolom, hogy ez példátlan, hogy sürgősségi előterjesztést nem javasolja polgármester úr, hogy
napirendre kerüljön. Én azt gondolom – még, ha arra hivatkozik polgármester úr - hogy nem
olyan horderejűek ezek a napirendi pontok, hogy a képviselők ne tudják áttekinteni. Másrészről
pedig azt gondolom, hogy a sürgősségi napirendi pontok nagyon sokszor szükségesek, hiszen
eddig is a polgármester úr megválasztása után is történt már sürgősséggel beengedés, amit éppen,
ha emlékeim nem csalnak polgármester  úr  is  javasolt  már,  hogy kerüljön beterjesztésre  és  a
testület  ilyen  értelemben  nem  utasított  még  vissza  emlékeim  szerint,  hogy  sürgősségi
előterjesztést ne támogasson, hogy napirendre kerüljön. Én magam részéről kérném polgármester
urat arra, hogy a sürgősségi napirendi pontokkal együtt tegye fel szavazásra a napirendet, hiszen
nagyon nem lenne jó, ha a napirendet nem fogadná el a testület és ennek hiányában a testületi
ülés ne kerülne megrendezésre. 

Csonka-Kis Pál képviselő
Azt mondta polgármester úr, hogy nem indokolja, hogy sürgősséggel legyen beengedve. Én csak
egyet mondanék, ma január 23-a van, például a csarnok használata január 26. napjára van kérve
és nem tudom, hogy előtte lenne akár pénteken, szombaton is testületi ülés, hogy erről döntsünk.
Én úgy gondolom, hogyha az Ügyrendi és Jogi Bizottsághoz ez a sürgősségi indítvány bekerül,
akkor illett volna egy olyan személynek jönnie a bizottsági ülésre, aki elmondja, és akkor nem
tudjuk beengedni és nincs ilyen  kellemetlen helyzet.  Én is azt kérem, hogyha a bizottság elé
került, a bizottság beengedte, akkor az ezzel együtt kiegészített eredeti napirendről szavazzunk. 

Hegedüs Péter polgármester
Köszönöm.  Megvizsgáltuk,  mind  a  három  sürgősségi  előterjesztést,  amire  Ön  hivatkozik  az
hónapok óta  tartó  szervezési  folyamatnak  a  végeredménye.  Három nappal  a  kezdés  előtt  mi
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indokolja a sürgősséget,  miért  nem volt  hamarabb kapcsolatfelvétel?  Tehát a sürgősségnek az
indoka  igazából  nem  áll  fent,  mert  ez  egy  hosszantartó  szervezési  folyamat  volt,  ahol  az
egyeztetésre  kellő  idő  állhatott  volna  rendelkezésre.  A  sürgősségi  indítvány  második
beterjesztésében tévesen hivatkozik a beterjesztő a határidőre, az nem január 15-e, hanem február
15. Tehát február 15-ig még tud a testület dönteni a második kérelem tárgyában, tehát az sem
indokolja  a  sürgősséget.  A második  beterjesztésben  a  sürgősség  egy  hosszan  tartó  pályázati
folyamatnak  a  lezárásáról  beszél,  egyébként  is  magával  az  önkormányzati  törvényben
meghatározott törvényi tényállással van szemben, tehát ez egy teljesen új helyzetet teremt, amit
ki kell dolgozni, hogy megfelelő formában kerüljön a Képviselő-testület elé döntésre. A harmadik
kérelem pénzügyi támogatás kérése, ezt is meg kell vizsgálni és meg kell néznünk, hogy az ez évi
költségvetésünk tervezetébe, hogy fog beleilleszkedni. A tegnap fél négykor beadott sürgősségi
indítványok  áttárgyalása  az  éjszaka  folyamán  nem sikerült,  de  ma  reggel  egyeztettünk  ezzel
kapcsolatban. Ezek a sürgősségi indítványok nem indokolják egyik esetben sem a sürgősséget.
Tehát én továbbra is kérem a Képviselő-testületet utolsó javaslatként, hogy az eredeti napirendi
pontról szavazzunk. Megadom a szót Demeter Pál képviselő úrnak. 

Demeter Pál képviselő
Köszönöm a szót polgármester úr. Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Én egy
kompromisszumos  javaslattal  szeretnék élni,  abban a  reményben,  hogy az  mindenki  számára
elfogadható  lesz.  A BFC  kérelmével,  illetve  a  Balmazújvárosi  Kézilabda  Klub  kérelmével
valóban itt az ülés kezdete előtt találkoztam az asztalomon, talán visszavonásra kerülnének. A
csarnokkal kapcsolatos napirend talán átmehetne és elfogadásra kerülhetne. Köszönöm. 

Tóth Attila képviselő
Köszönöm a szót. Én arra szeretnék reagálni,  hogy régóta szervezik a rendezvényt.  Az lehet,
hogy nem most kezdődött a szervezés, viszont nem mi szervezzük, nem a Képviselő-testület és ez
most jutott tudomásunkra. A csarnokért fizetne a szervező, ezzel pedig az önkormányzat hozzá
tud  járulni  a  Tűzoltóság  támogatásához,  szerintem  ebben  semmi  kivetni  való  nincsen.  Én
szeretném javasolni,  hogy ezekkel  a sürgősségi  előterjesztésekkel  együtt  legyen  elfogadva az
eredeti napirend.

Koroknai Imre alpolgármester
Még egyszer mondom, hogy ez példátlan. Nem tudok visszaemlékezni a 18 éves itt töltött időmre
visszatekintve, hogy volt olyan, hogy sürgősségi előterjesztést nem engedett be az önkormányzat.
Polgármester  úr!  Önnek  is  voltak,  lesznek  és  lehetnek  sürgősségi  előterjesztései,  és  nem
szeretném, hogy egy olyan folyamat indulna el, hogy akár rendkívüli, sürgősségi összehívott ülés
ne legyen megtartva, csak azért mert három, szerintem néhány perc alatt eldöntendő kérdés miatt
nem engedi  be polgármester  úr ezt  a három előterjesztést.  Példátlan még egyszer  mondom a
tisztelt tv nézők felé is, hogy nekünk nem az a feladatunk, hogy eldöntsük azt, hogy számunkra
kedves, vagy nem kedves egy előterjesztés, hanem azért vagyunk, hogy eleget tudjunk tenni a
képviselői eskünknek. 

Hegedüs Péter polgármester
Köszönöm alpolgármester úr. Természetesen a Képviselő-testületnek és a polgármesternek is az a
feladata, hogy jogszabályokban meghatározott keretek között jelen legyen és a város érdekében
működjön. A következőt szeretném kérni a képviselő uraktól. Az előterjesztéseket, mint ahogy
Önök is már számtalanszor a szemére vetették az önkormányzatnak, illetve személyesen nekem
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is,  hogy a  sürgősségi  előterjesztések  nem indokoltan  kapják  meg  a  testületi  ülés  előtt.  Arra
szeretném a Képviselő-testület tagjait kérni, hogy a megfelelő szabályos keretek között terjesszék
elő a sürgősségi  előterjesztéseket  is.  Megfelelő indoklásokkal  terjesszék elő és valóban ők is
mérlegeljenek,  hogy sürgősséggel  kell-e  ezeket  tárgyalni?  Az első sürgősségi  előterjesztéshez
szereplő ügyben, ha jól tudom, tavaly augusztus óta zajlik a szervezés és le van foglalva hetek óta
maga  a  terem,  tehát  mi  ezeknek utána  néztünk,  hogy ezek egy hosszan tartó  folyamatok.  A
második előterjesztés esetében jogszabályi keretekbe ütközik maga az előterjesztés, a harmadik
előterjesztés esetében pedig meg kell vizsgálnunk és úgy kell a Képviselő-testület elé terjeszteni,
- mivel ez pénzügyi kérés -, hogy az megalapozott legyen. Tehát nem látom indokoltnak, hogy
ezeket az előterjesztéseket, sürgősséggel a testület  elé tegyük. Szarvas Endre képviselő úr kér
ügyrendi hozzászólást. Megadom a szót.

Szarvas Endre képviselő
Köszönöm a szót. Lehet, hogy polgármester úrnak igaza van, én ezt most nem akarom vitatni, de
amit alpolgármester úr mondott, hogy eddig is voltak és lesznek is olyan helyzetek, mint például
október  28-án pénteki  napon idejöttünk a  közétkeztetés  tárgyában úgy,  hogy nem is  kaptunk
előtte anyagot. Az is sürgős volt és megtárgyaltuk. Az anyagot akkor kaptuk meg, nem előző este,
hanem az ülés előtt és azt mindenki elfogadta és megtárgyaltuk. Most meg úgy döntünk, hogy
nem tárgyaljuk. Én úgy gondolom, hogy ez egy kettős mérce. Köszönöm.

Hegedüs Péter polgármester
Ön most a kötelező feladatok ellátásáról beszél, ami az önkormányzatnak törvényi kötelessége, itt
viszont  gyakorlatilag  magán  kezdeményezések  vannak  a  testület  előtt,  ezek  nem  törvényi
kötelezettségek  az  önkormányzatra  nézve,  úgyhogy  ezt  a  kettőt  véletlen  sem  lehet
összehasonlítani sürgősség szempontjából. 

Csonka-Kis Pál képviselő
Én is csak meg tudnám erősíteni, azt, hogyha a kötelező feladatokat nézzük rendben van, hogy ez
a három dolog nem tartozik hozzá. Viszont hogyha azt nézzük, hogy a három nap múlva esedékes
jótékonysági bál a Tűzoltóság számára van szervezve, el kell gondolkodni akkor, hogy lehet-e
segíteni nekik, vagy nem lehet. Még egyszer azt szeretném mondani, hogy tegnap az Ügyrendi és
Jogi Bizottságon a jegyző asszony ott volt, meg sem említette, hogy ilyen terv van, hogy a mai
ülésen  nem lesznek  a  polgármester  által  beengedve  a  sürgősségi  előterjesztések.  Tehát  ez  a
kellemetlen helyzet megint abból adódik, hogy ott volt a jegyző asszony, aljegyző asszony, senki
nem szólt erről egy szót sem.  

Hegedüs Péter polgármester
Az  előbb  említettekkel  kapcsolatban  felhívnám  a  figyelmet  arra,  hogy  január  11-én  is  volt
testületi ülésünk, akkor is be lehetett volna terjeszteni, és nem pedig most sürgősséggel. Tehát
volt lehetőség ebben az ügyben, több testületi ülés zajlott le, azóta mióta ez a szervezés folyik.
Magánszemélyek szervezték a bált és a Képviselő-testülettől most három nappal a rendezvény
előtt próbálnak támogatást kérelmezni, én úgy gondolom, hogy ez nem is sürgősségi indok. Az
önkormányzat folyamatosan támogatja a Tűzoltó Egyesületet, tehát az, hogy úgy mondjam egy
zsarolási pozíció, hogy majd az önkormányzat most nem támogatja a Hagyományőrző Tűzoltó
Egyesületet, én nem gondolom, hogy ez a pozíció a Képviselő-testület számára felvehető lehetne.
Én nem gondolom, hogy sürgősséggel kell tárgyalni ezeket az ügyeket. Még egyszer javaslom a
Képviselő-testületnek, hogy újra szavazzunk a napirend elfogadásáról, tehát én voltam az utolsó,
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aki javasolt, hogy az eredeti napirendet fogadja el a Képviselő-testület. Megadom a szót Varga
László képviselő úrnak ügyrendi hozzászólásra.

Varga László képviselő
Köszönöm  a  szót  polgármester  úr.  Mielőtt  még  további  vitába  menne  az  egész  dolog,  el
szeretném mondani, hogy mik a lehetőségek. Vagy lesz testületi ülés, vagy nem, most erről kell
szavazni. Ellenérvei vannak, hogy ezek a sürgősségi előterjesztések nem állnak meg, akkor majd
szavazzunk arról. Ott el lehet mondani polgármester úrnak, hogy miért nem kell ezt megszavazni.
Viszont itt most egy sokkal egyszerűbb helyzet van, vagy tárgyaljuk, vagy nem lesz testületi ülés.
Szerintem felesleges erről vitatkozni, tehát döntsünk arról, hogy legyen testületi ülés, vagy nem.
Ha lesz, akkor vagy a sürgősségiekkel lesz, ha nem lesz, akkor nem lesz.  

Füzesiné Nagy Zita jegyző
Tisztelt  Képviselő-testület!  Arra  szeretnék  reagálni,  hogy  én  tegnap  az  Ügyrendi  és  Jogi
Bizottsági ülésen nem említettem polgármester úr véleményét. Hangsúlyozom, hogy én magam
sem  ismertem  és  polgármester  úr  sem  még  ezeket  az  előterjesztéseket.  Két  előterjesztés  a
bizottsági előtt lett benyújtva délután fél négykor. 

Koroknai Imre alpolgármester
Polgármester  úr!  Az  önkormányzat  úgy  működik,  hogy  az  előterjesztő  beterjeszti  az
előterjesztését, amit nem mindig Ön tesz meg. Ha a bizottság ezt az előterjesztést beengedi, én
azt gondolom, hogy meg kell tárgyalnia a testületnek. Ilyen még nem volt. Akkor most ez nem
egy zsarolási pozíció? Akkor ez most nem az, hogy vagy lesz testületi ülés vagy nem?

Hegedüs Péter polgármester
Alpolgármester legyen szíves halkabban, visszafogni a hangot. Köszönöm.

Koroknai Imre alpolgármester
Idejöttünk,  felkészültünk  a  testületi  ülésre.  Azt  hiszem,  nem  beszélek  tiszteletlenül  és  azt
gondolom, hogy olyan hangerővel beszélek, ahogy én gondolom.

Hegedüs Péter polgármester
Ha lejár az idő, akkor ne nyomja meg még egyszer a gombot.

Koroknai Imre alpolgármester
Rendben polgármester úr! Köszönöm szépen a figyelmeztetést.

Hegedüs Péter polgármester
A következőt szeretném kérni. Egy nagyon fontos dolgot kellene a Képviselő-testületnek tisztába
tennie, hogy a bizottságok egy kicsit megfontoltabb munkát végezzenek. A bizottság nézze át az
elé kerülő javaslatot és döntsön. Amennyiben a döntési helyzetében úgy gondolja, hogy nem tud
dönteni,  akkor  kérjen  megfelelő  segítséget  az  önkormányzat  részéről.  Tehát  a  bizottságok
felelősségteljes munkáján múlik az, hogy sürgősséggel, vagy nem sürgősséggel kerül-e a testület
elé egy anyag.  Ennek semmiféle  akadálya  nincs,  hogy egy bizottság elutasítson egy anyagot,
legyen bárki előterjesztése. 
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Csonka-Kis Pál képviselő
Valószínű,  hogy nincs  tisztában azzal  polgármester  úr,  hogy az Ügyrendi  és  Jogi  Bizottságra
milyen témák tartoznak. Pénzügyi,  illetve terembérlet  nem tartozik hozzá.  Azt visszautasítom,
hogy a bizottságok készüljenek fel,  ezt  nem is  tárgyalta  az Ügyrendi  és Jogi  Bizottság,  csak
beengedtük, mivel nem a bizottság hatáskörébe tartozik. Ami a bizottságra tartozik, az kijön egy
meghívón és mi azt tárgyaljuk. Tehát még egyszer mondom, hogy a bizottság jól járt el abból a
szempontból,  hogy  nem  készült  fel,  hanem  beengedte.  Utoljára  kérem,  hogy  ezzel  együtt
szavazzuk  meg  az  eredeti  napirendi  pontot.  Kellemetlen  lenne  mindenkire  nézve,  ha  ma
elmaradna a testületi ülés. 

Hegedüs Péter polgármester
A vitát lezárom és az utolsó javaslatom, hogy az eredeti napirendi pontokat szavazzuk meg. Erről
kezdeményezek szavazást. Kérem, szavazzanak.

12 jelenlévő képviselő közül 12 képviselő vett részt a szavazásban, 4 képviselő igennel, 7
képviselő nemmel, 1 képviselő tartózkodással szavazott, így a Képviselő-testület nem fogadta el a

napirendet. 

Hegedüs Péter polgármester
A Képviselő-testület a napirendi pontokat nem fogadta el, 15 napon belül új képviselő-testületi
ülést fogunk összehívni. A mai testületi ülést bezárom.

K.m.f.

Hegedüs Péter 
polgármester

Füzesiné Nagy Zita
jegyző

Koroknai Nóra
jegyzőkönyvvezető
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